
 
 

Bestyrelsesmøde nr. 79 – 21. januar 2025 

Deltagere:    

  Dorthe  23 20 91 87 Niels Jørgen  29 41 40 77   
  Lasse  40 62 29 19  Karl Kristian  51 74 02 32 
  Kim  24 21 88 07 Leo  22 87 71 70 (ref.)  

Afbud / fraværende:   Jørn  22 22 97 20  Ove  24 89 12 30 

 

1. Godkendelse af dagsorden   Aktion 

Kursiv tekst er fra tidligere mødereferater.  

Godkendt    

 

2. Godkendelse af referat sidste bestyrelsesmøde   

Godkendt.  

3. Generelle punker    

a. Vox Live 
Leo orienterede om arrangementet. Vi forventer, at borgmester Lasse Frimand 
Jensen (S) indvier Huul Mølle (der er lidt kalendergymnastik, der skal gå op) 
og rådmand Jes Lunde (RV) åbner Vox Live.  
Man stiller efter 1.000 besøgende over hele dagen.  

b. Vokslev Samråd 
Leo orienterede samrådets deltagelse i ”udviklingsforløb” og forslag om frivil-
lighedsgruppe, som evt. også kan hjælpe møllelauget.  

 

 

 

4. Drift og vedligeholdelse   

a. Tagrende over hovedindgang  
29. juni 2020. Der kommer rigtigt meget regnvand i hjørnet ved spildevandstanken. Vandet 
graver en rende foran indgangsdøren. Der var enighed om at lave en lille fordybning med 
piksten sat i beton, som regnvandet kan ledes bort i. - Etableres til forår 2020.  

Regnvandet pjasker ned på murværket, som suger vand. Derfor blev i stedet aftalt, at der 
skal etableres en tagrende magen til den på bygningens anden side. Denne tagrende skal 
dog nok være et nummer større. Kim er tovholder og starter opgaven op.  

10. sept. 2020. Kim har holdt igen pga. manglende økonomi, men går i gang nu. 

23. aug. 2021.  Kim er i gang, og lover at renden kommer op nu.  

10. febr. 2022. Kim er i gang, men ønskede at drøfte udførelsesmetoden med bestyrelsen. 
Bestyrelsen godkendte Kims forslag.   

16. marts 2022. Kim er gået i gang. Det blev aftalt at nedløb laves med loddede knæk i stedet 
for standardbøjninger. Dette udføres af blikkenslager.   

8. aug. 2022. Opgaven udvides til også at omfatte en stump tagrende på gavlbygningen. 
Vandet fra denne tagrende føres ned i tagrenden på hovedbygningen. Tagnedløb kobles på 
drænledningen, hvis det er muligt. Undersøges på arbejdseftermiddagen d. 22. august.  
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14. nov. 2022. Kim og Ove har koblet interimistisk tagnedløb på drænledning i jorden. Kim 
får lavet tagrende på sidebygning og endelig nedløbsledning.  

30. jan. 2023. Kim har justeret den opsatte tagrende, så vandet fra skotrenden ikke løber hen 
over – men i tagrenden. Tagrende på sidebygning og tagnedløb monteres.  

20. marts 2023. Kim følger op.  

8. maj 2023. Kim sørger for at købe arbejdet ved Vokslev VVS.  

29. aug. 2023. Tagnedløb nåede lige at blive lavet inden Mølledagen, men der mangler sta-
digvæk tagrende på sidebygningen. Kim rykker Vokslev VVS for færdiggørelse. 

Kim har aftalt færdiglavning med Vokslev VVS 

b. Tilsanding af indtag til mølledam 
Intet.  

5. nov. 2024. Efter mødet er fredningsforslaget af Binderup Ådal fremlagt til godkendelse på 
By- og Landdistriktsudvalgets møde d. 14. november 2024. Af fredningsforslaget fremgår 
følgende:  

”Plejemyndigheden skal sikre, at møllesø og indløb til møllesø ved Huul Mølle oprenses i et 
sådant omfang, at møllesøens funktion og fortælleværdi som møllesø for Huul Mølle opret-
holdes.” 

Kim har en ide om, hvordan man kan forbedre forholdene lidt. Leo forsøger at få 
arrangeret et møde på stedet.  

c. Forsikring 
21. marts 2022. Leo har indhentet tilbud fra Topdanmark, som en udvidelse af vores nuvæ-
rende landbrugsforsikring. Arbejdsskade koster kr. 1.498 årligt. Erhvervsansvarsforsikring 
koster kr. 873 årligt.   

16. maj 2022. Dansk Mølleforening arbejder på en fælles forsikring, men er ikke særlig opti-
mistiske. Vi gør ikke mere lige nu. Vi skal også først bruge forsikringerne, når møllekorpset 
skal i gang. 

20. marts 2023. Dansk Møllerforening har meddelt i mølleblad, at de stadigvæk arbejder på 
sagen. Da Himmerland Fonden (Forsikring) jo har støttet os, kunne vi evt. indhente tilbud på 
vores forsikringer herfra.   

5. nov. 2024 Jf. sidste regionsmøde arbejder Dansk Møllerforening stadigvæk med sagen.  

Dorthe indhenter tilbud fra Himmerland Forsikring på hhv. bygningsforsikring, ar-
bejdsskade- og erhvervsansvarsforsikring.  

Leo sender nuværende bygningsforsikring til Dorthe.  

d. Bygningsvedligeholdelse 
7. maj 2024.Vandrende på tværs ved vej, da regnvand skyller grusset væk. Afventer til di-
verse mølleelementer er fragtet ind og ud af møllen. Dvs. sandsynligvis først sommeren 

2025. 

Gentagelse. 

e. Fredning af Binderup Ådal og Huul Mølleområdet 
Intet.  

Efter mødet er fredningsforslaget af Binderup Ådal fremlagt til godkendelse på By- og Land-
distriktsudvalgets møde d. 14. november 2024. Af fredningsforslaget fremgår følgende:  

”Tilbygning til og udvendig ombygning af eksisterende bygninger kræver tilladelse af fred-
ningsnævnet med hensyn til størrelse samt udformning, herunder materiale- og farvevalg.” 

Under kommunens behandling af indsigelser har man accepteret at holde Dorthe og Kims 
lade og garage udenfor, men ikke stuehus og have. Møllebygningen og madpakkehus er 
omfattet af fredningen.  

Kommunen forsøger endnu en gang med en frivillig ordning, som sandsynligvis vil 
betyde at lodsejerne kommer til at betale for de årlige vedligeholdelser. Huul Mølle-
laug er også lodsejer. Vi må afvente og se, hvordan man forestiller sig de enkelte 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Leo 
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lodsejere skal finansiere. Møllelaugets driftsbudget kan vanskelig rumme flere faste 
udgifter.  

f. Julemarked 2025 
Irma Christensen, som er med i møllekorpset (og Leos kone) vil gerne lave julemar-
ked i møllen næste jul. Irma vil gerne være tovholder på projektet, men håber på 
møllekorpsets deltagelse.  

Bestyrelsen bakker gerne op om Irmas initiativ.  

g. Ændring af hovedfokus 
Leo fortæller, at Vokseværket har haft vanskeligheder med at gå fra ”opførelse” 
til ”drift”, da man er afhængig af mange frivillige hænder som driftsorganisation.  
Møllelaugsbestyrelsen er imidlertid ikke så bekymret, da vi jo gennem længere tid 
har haft møllekorpset. 

h. Aktive foreninger med aktive medlemmer – Nibe Avis 
Møllelaugsbestyrelsen ønsker at vente med tilmelding, indtil møllekorpset er kom-
met godt i gang, og der evt. bliver problemer med vagtplan mm.  

i. Diverse 
Intet  

5. Restaurering af gangtøj mm.   

a. Christoffer Palle 

Lasse orienterede om møde med C. Palle.  

Understøtninger i formølle, må gerne være gl. tømmer.  

 
 
 

6. Møllekorps  

a. Medlemmer 
22 medlemmer.  

b. Beklædning 
Der er stadigvæk mange, som endnu ikke har hentet.  

c. Kontingent 2025 

Leo laver kontingentskrivelse. Dorthe sender ud.  

d. Forårstur 2025 
Vi stiller efter en tur til Dorf Mølle lørdag d. 5. april 2025. Karl Kristian laver aftale 
med Dorf Mølle.  

Efter mødet: Aftale foreligger 

e. Orientering til møllekorps 
Der blev sendt orientering ud 28. december 2024. Vi afventer til der forligger en 
aftale med Dorf Mølle.  

Efter mødet: Leo sender orienteringsskrivelse rundt 

 
 
 
 
 
 
 
Leo - Dorthe 
 
 
Karl Kr.  
 
 

 

 

Leo 

7. Naturstyrelsens grund  

a. Primitiv overnatning 
o Lavvuer blev nedtaget i uge 50.   

o Leo har haft snakket med stadsgartner, som ikke kan love løbende tømning af 
vores affaldscontainer. Kim forsøger at lave aftale med affaldsbilen. Hvis det 
ikke lykkedes, må vi tegne et abonnement.  

o Ingen problemer med multtoilet.  

 
 
 
 
Kim 
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o Vores lavvu-projekt skal ikke opretholdes, hvis lavvuerne er ved at være slidt 
op. Leo snakker med Claus Greve om tilbud på landzone- og byggetilladelse 
samt færdigmelding.  

b. Madpakkehus 

o Lasse sørger for at få lavet udluftning mellem de to bagvægge.  

o Lægning af fliser foran åbninger venter til foråret 

o Genophængning af branddasker er udført 

o Maling af træværk venter til foråret  

o Lasse laver forslag til infohylder i madpakkehusets gl. døråbning 

o Genophængning af infotavler afventer  
Efter mødet: Lasse og Ove hænger stor velkomsttavle op mellem åbningerne 
på madpakkehuset 

o Genskabelse af grejbank afventer 

o Leo har afrapporteret ombygningen til Aalborg Kommunes Landdistriktspulje 

 
Leo 
 
 
 
Lasse  
 
 
 
 
 
 
 
 

 

8. Formidling  

a. Fotomappe 
Dorthe har rundsendt notat fra jurist vedr. indhentning af tilladelser fra folk, inden man lægger 
deres billede op på fx FB-side. Almindelige situationsbilleder af foreningsaktiviteter kan som 
udgangspunkt frit lægges på hjemmesiden. Også selv om personer kan genkendes. Hvis 
billederne udstiller eller krænker en person, kræves der samtykkeerklæring.  

Bestyrelsen anmodes om at lægge billeder ind på Google fotoside: 

https://photos.app.goo.gl/yx2U6bJhe2dyADU36 

Adgang kræver vist en Google-konto og at man bliver inviteret. Pt. er det vist kun Dorthe 
(som møllelaug), Lasse og Leo der har adgang.  

b. Hjemmeside og Facebook 
Leo lægger løbende bestyrelsesreferater op på hjemmesiden, men ellers ændres hjemme-
siden ikke.  

Siden sidst: Ingen nye medlemmer, så Facebook-side har stadigvæk 653 følgere.  

c. Fremvisninger 
Bislev Seniorklub d. 11. juni 2019 – ca. 45 personer (Kim) 
Rotary, Nibe og Rebild d. 18. juni 2019 – ca. 40 personer (Leo) 
Radikale Venstre, Aalborg d. 2. september 2019 – 7 personer (Leo)  
Aktivitetscentret Kastanjegården, Frejlev d. 18. september 2019 – 25 personer (Leo)  
Ingeniørforeningen, Aalborg d. 19. september 2019 – 35 personer (Kim)  
Seniorklub 93 d. 2. juni 2020 – 15 personer (Leo)   
Himmerland Nimbusklub 13. september 2020 – 15 personer (Leo) 
Naturvejledere – Vandstærsarrangement 19. februar 2022 – ca. 40 personer (Leo) 
Lokalhistorisk Forening Ellidshøj, Svenstrup og Godthåb 9. juni 2022 – 12 personer (Leo) 
Øster Hornum Skole. 4 klasse - 15. juni 2022 – 22 personer (Leo) 
Blå Kors Genbrug – 7. august 2022 – 36 personer. (Leo) 
Familiearrangement Jørn Aabye, Nibe – 20. august 2022 – 20 personer (Leo) 
Høreforeningen Aalborg og Brønderslev – 10. maj 2023 – 14 personer (Leo) 
Lokalhistorisk forening Frejlev, Nørholm og Sønderholm – 7. juni 2023 – 40 personer (Kim 
og Dorthe) 
Dansk Naturfredningsforening Aalborg – 2. juni 2024 – 20 personer (Leo) 
Privat fødselsdagsarrangement – 25. august 2024 – 20 personer (Leo) 
Vodskov Møllelaug – 28. september – 6 personer (Leo)  
Sofiendalsskolens Seniorklub – 10 personer (Leo)  

d. Dansk Mølledag 
Afholdes hvert år 3. søndag i juni måned.  
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Nibeegnens Veterantraktorlaug deltager med tærskeværk på dagen. Opstilling af 
gamle traktorer ligeledes.  

Møllelauget deltager med håndkværne og evt. bagning af pandekager over bål.  

Møllelaugsbestyrelsen vedtog at der ikke skulle køres med hestevogne på dagen. 
Leo snakker med Søren.  

Efter mødet: Det er Søren helt med på, men foreslår at traktorlauget kører en tur 
op til gravhøjene med en ladvogn med siddepladser. Traktorlauget ”plejer” at køre 
med sådan en vogn til andre træf.   

e. Informationsskærm og videoer 
Lise Andersen er småsyg. Leo tager en snak med Lise om videoerne.  

f. Projektør underfaldshjul i gl. vandkanal 
Afventer snak med Lise Andersen. Gentagelse.   

g. Samarbejde med øvrige vind- og vandmøller  
Leo arbejder videre med fælles promovering gennem Destination Nord.  

 

 

 

Leo 

 

 

Leo 

 

Leo 

Leo 

9. Økonomi  

a. Skift af bank 
Dorthe orienterede om besparelse ved at skifte fra Spar Nord til Sparekassen Dan-
mark. Det blev bestemt, at Dorthe skulle gå videre med et skifte.  

Efter mødet: Foreningens registrering i Unioo er gennemført, og Sparekassen 
Danmark er ved at godkende os.  

b. Kassebeholdning 
Kassebeholdning restaurering er dags dato kr. 1.366.164,71 

Kassebeholdning driftskonto er dags dato kr. 74.260,39  

c. Kommunalt driftstilskud 
Vi har modtaget kommunalt driftstilskud kr. 16.304. Iflg. bevillingen skal vi inden 1. 
maj 2025 fremsende rev. regnskab, vedtægter, gf-referat, bestyrelsesberetning og 
budget for 2025.  

Leo udarbejder budget og fremsender til kommunen.  

d. Forestående driftsudgifter 

− Restarbejde på tagnedløb og tagrende 

− Vandrende ved vej/grussti   

− Maling af madpakkehus og lægning af fliser.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Leo 

10. Medlemsforhold  

a. Medlemstal  
År 2023 blev afsluttet med 126 medlemmer.  

Medlemstal er 125 medlemmer.  

 

11. Parkeringsplads  

• Handicapadgang til møllebygningen 

• Formidling (plancher) i/fra madpakkehus  

• Grejbank  

 

12. Eventuelt   

Intet   
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13. Næste møde   

Næste bestyrelsesmøde:  
Tirsdag d. 11. marts kl. 19:00 hos Dorthe/Kim – Niels Jørgen sørger for kage.   

 

 

 


